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Schoonmaak Geulduikers afgerond
Op het moment dat dit infobulletin verschijnt, is niets meer van de werkzaamheden aan de Geulduiker in Bunde te zien. Dat werk in opdracht van 
Rijkswaterstaat is in de week van 20 januari afgerond, waarna het werkeiland is afgebroken en het materiaal is opgeruimd. De werkzaamheden 
trokken met regelmaat belangstelling van kijkers, die op veilige afstand konden zien hoe de verstopte kokers werden leeggehaald. Modder en 
slib in een laag van minimaal een halve meter dik is verwijderd. Ook zijn de nodige takken en boomstammen ‘gescoord’. Het onderhoud van de 
duiker vond ongeveer elke drie jaar plaats. Of dit moet worden aangepast, hangt mede af van het resultaat van het onderzoek door Deltares.
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GEMEENTE  MEERSSEN

Enquête: het water is weg, de bezorgdheid blijft   
Wat ging goed? Maar ook: wat ging er niet goed? Wat kunnen overheden leren van de crisisaanpak van de waterramp in juli vorig jaar?

Waterschap Limburg en de Veiligheidsregio Zuid-Limburg hebben in-
middels hun evaluaties bekendgemaakt. Rijkswaterstaat doet dat in 
maart. De gemeente Meerssen heeft de bevindingen van die onder-
zoeken op de gemeentelijke website geplaatst. Ook de themabijeen-
komst van de gemeente op 19 januari is terug te kijken via de website 
van de gemeente. 
Veiligheidsregio
Vanuit de inwoners van Meerssen was de respons op het Flycat-
cher-onderzoek van de Veiligheidsregio Zuid-Limburg het grootst van 
alle gemeenten, zowel relatief (29 procent) als absoluut (218 reacties). 
De Meerssenaren toonden zich vooral kritisch waar het gaat over de 
aanpak van de evacuatie en over de snelheid en duidelijkheid van de 
informatie.  
Zorgen
Dat veel inwoners nog lang niet klaar zijn met de waterramp was na-
tuurlijk al duidelijk. Niet in materiële zin, maar zeker ook mentaal of 
gevoelsmatig niet. Dat wordt nog eens onderstreept in het onderzoek 
van de Veiligheidsregio Zuid-Limburg: vóór juli vorig jaar maakte zich 
nog maar 6 procent van de respondenten uit Meerssen veel zorgen 
over mogelijke overstromingen van Maas en Geul. Ná het drama in juli 

is dat percentage gestegen naar 51 procent. Meerssen ligt daarmee nu 
veel hoger dan het gemiddelde van de enquête over alle gemeenten, 
dat steeg van 11 procent naar 40 procent.
Verwerking
Die percentages liegen er niet om. Burgemeester Mirjam Clermonts re-
aliseert zich dat er voor de overheden, dus ook de gemeente, nog veel 
werk aan de winkel is. ‘Waar wij als gemeente onze rol moeten pak-
ken, doen we dat ook.’ Daarnaast is de burgemeester tevreden over de 
grote respons vanuit Meerssen: ‘Daartoe hadden we ook nadrukkelijk 
opgeroepen. Het is goed dat veel mensen de moeite hebben genomen 
die enquête in te vullen. Het is niet alleen belangrijk voor de overheden 
en diensten om ervan te leren, maar voor de slachtoffers en andere 
betrokkenen is het waardevol om hun mening te kunnen geven. Ook 
dát helpt hopelijk bij de verwerking van alle ellende.’   
Nafase
Naast de themabijeenkomst op 19 januari heeft de gemeente de af-
gelopen periode drie webinars georganiseerd. De eerste ging over de 
WTS-regeling en verzekeringen en de volgende twee digitale bijeen-
komsten stonden in het teken van de aanpak van het watersysteem 
door het Waterschap Limburg, Rijkswaterstaat en de gemeente. 

Lezen en terugkijken
Evaluaties: https://www.meerssen.nl/wateroverlast/evaluaties  Webinars: https://www.meerssen.nl/wateroverlast/webinars 
Themabijeenkomst 19 januari: www.meerssen.nl/wateroverlast 
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De moed zakt Yves Koumans en zijn bestuur in 
de schoenen als hij op 15 juli poolshoogte gaat 
nemen op de schutterswei Tussen de Bruggen. 
‘Om te huilen,’ kijkt hij terug. ‘Er stond ruim een 
meter water in het clublokaal en de opslagcontai-
ner. Alle spullen waren verwoest, dat zagen we 
meteen. Gereedschappen, koelkasten, kleding, 
apparatuur om kogels te maken, tafels, stoelen: 
alles waardeloos.’

Schietboom
En dan heeft hij de grootste schadepost nog niet 
genoemd: de schietboom. ‘Ook onbruikbaar, 
omdat de elektromotor onder water stond. Niet 
meer te renoveren, aldus de experts. Vervanging 
van de complete installatie is de enige optie. Een 
kostenkost van ongeveer 14.000 euro. Opgeteld 
bij de andere spullen een schade van ruim 20.000 
euro.’
Als een dag later het water weg is, wordt de ra-
vage pas echt zichtbaar. Met man en macht be-
ginnen de leden, hun families en vrienden met 
opruimen. Tegelijk belandt het bestuur in een 
rollercoaster. ‘De pers heeft vragen, tv-zenders 
staan op de stoep en dan is er de papierwinkel’, 
zegt Yves Koumans, in het dagelijks leven werk-
zaam bij Van der Valk in Urmond. ‘We hebben 
natuurlijk meteen de verzekeringsmaatschappij 
gebeld en heel snel een aanvraag ingediend bij 
het Rampenfonds. Een enorme bureaucratie en 
uiteindelijk hebben we een kleine bijdrage uit 
het Rampenfonds ontvangen en een gift van Ne-
MoWij, een vastgoedbedrijf dat ook in Meerssen 
panden verhuurt. Verder hebben we alles zelf 
moeten uitzoeken. Dat is ons wel een beetje te-
gengevallen.’

Dankbaar
Via crowdfunding, particuliere giften en steun 
van Limburgse schuttersverenigingen lukt het 
Sint Barbara om genoeg geld te verzamelen om 
de schade te herstellen. ‘En dus de vereniging te 
redden. We zijn iedereen die ons geholpen heeft 
echt enorm dankbaar. Zonder die steun weet ik 
niet of Sint Barbara nog zou bestaan. We kunnen 
de nodige spullen aanschaffen en de opdracht 
voor de nieuwe schietboom is de deur uit. Wan-
neer die geleverd wordt? We hopen in april. Dan 
kunnen we tenminste weer oefenen voor de 
wedstrijden en schuttersfeesten waar we hope-
lijk in de zomer weer aanwezig kunnen zijn. Mits 
we van de gemeente de nieuwe vergunning krij-
gen trouwens voor de schietboom, maar daar 
gaan we wel vanuit…’Yves Koumans hoopt met Sint Barbara weer snel onder de schietboom te staan.

Behalve particulieren en ondernemers zijn veel verenigingen in Meerssen, Rothem, Bunde en Geulle zwaar gedupeerd door de overstro- mingen van juli. In Meerssen overstroomden de tennisbanen van Volharding, de voetbalclub en het zwembad. In Geulle was er aanzienlij-
ke schade bij Hengelsport Vereniging Geulle, voetbalvereniging Geulsche Boys en het zwembad. In Rothem/Meerssen waren de schutterij- en Sint Barbara en Sint Remigius de klos, net als voetbalclub RVU. 
Elke vereniging heeft een eigen verhaal. Over hoe lastig het tóch al is om in coronatijd het clubgevoel warm te houden. En als daar de klap van de overstromingen overheen komt, zinkt de moed wel even in de schoenen. Om gelukkig ook weer uit het dal te kruipen. 

Zonder financiële hulp zou Sint Barbara het niet hebben overleefd

‘HOPELIJK IN APRIL WEER AAN DE SLAG’
De schade die schutterij Sint Barbara heeft geleden, had de vereniging bijna de kop gekost. Inmiddels gloort er weer toekomst voor de 
schutters. 
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In Brommelen en Westbroek is de renova-
tie van tientallen woonhuizen nog in volle 
gang. Busjes van aannemers, stukadoors en 
schilders beheersen het straatbeeld. In het 
achterland zijn de sporen van de overstro-
mingen zo goed als uitgewist. De velden van 
Geulsche Boys liggen er mooi bij, de hengel-
sportvereniging meldt dat de waterkwaliteit 
in orde is en ook bij het zwembad lijkt het 
alsof er niets gebeurd is. 

Overspoeld
‘Je zou het haast denken’, knikt zwembadbe-
heerder Antoine Penne van de Vereniging 
Zwembad Geulle, ‘maar het water heeft toch 
wel de nodige schade aangericht. De ligwei-
des en terrassen waren overspoeld met een 
laag vieze drab, we hebben wat water in de 
snackbar gehad en sommige spullen heb-
ben we moeten vervangen. Het was vooral 

poetswerk. Binnen een paar dagen hadden 
we met veel hulp alles weer spic en span.’
‘Erger was de sluiting van ruim twee weken’, 
vult Frans Herberighs aan, lid van de vereni-
ging en op de dag van de ramp meteen ter 
plekke om te helpen. ‘Het was net mooi weer 
en dan wil je de leden niet teleurstellen. We 
mochten echter niet open vanwege de nood-
verordening en bovendien lag de parkeer-
plaats vol met afgedankte spullen en afval. 
Natuurlijk is dat niet het ergste, maar we 
kampen al twee jaar met flinke tegenslagen. 
Een chloorlek, daken die vervangen moes-
ten worden en corona. We zijn gezakt van 
2000 naar 1600 leden, mede door de over-
stroming. We hebben de boel nu weer mooi 
op orde en ik hoop dat de leden terugkeren, 
anders wordt het moeilijk. Een zwembad ex-
ploiteren is echt peperduur.’
Antoine Penne, woonachtig op enkele hon-

derden meters van het bad en zelf ook 
slachtoffer van het water, knikt. 

Geluk
‘Die 2000 leden plus de sponsors zijn nodig 
om quitte te spelen. Van de andere kant 
hebben we ook heel veel geluk gehad. Het 
pomphuis is net niet ondergelopen, omdat 
we met behulp van Rob Cobben uit Moor-
veld net op tijd zandzakken hebben geleverd 
gekregen en neergelegd rondom de meest 
kwetsbare ruimtes. Anders was de ramp niet 
te overzien geweest. Gelukkig zijn we er nog. 
Het leed bij veel gezinnen is veel groter. Onze 
buren bijvoorbeeld hebben hun huis moeten 
laten slopen. Belangrijker is dat de mensen 
hun schade vergoed krijgen. Er is nog veel 
niet opgelost en geregeld. Met ons zwembad 
komt het wel goed.’

Zwembad Geulle hoopt op terugkeer leden  

De schade van de overstromingen was weliswaar te overzien voor de Vereniging Zwembad Geulle, maar het was de zoveelste tik 
op rij voor het zwembad. 

‘WE HEBBEN NOG GELUK GEHAD’

Antoine Penne (links) en Frans Herberighs rekenen op de terugkeer van de leden.

Aanvraag steun Rampenfonds kan nog tot 1 april worden ingediend
Verenigingen en stichtingen die door de wateroverlast zijn gedupeerd, kunnen nog tot 1 april een aanvraag bij het Nationaal Rampen Fonds 
indienen voor steun bij herstelprojecten. 
Informatie: https://www.meerssen.nl/wateroverlast/uitkering_rampenfonds_nrf/
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Eerst de overstroming op 29 juni. 
Wat gebeurde er?
‘Na eerdere wateroverlast hebben we als wa-
terschap vanuit ons gezamenlijk klimaatpro-
gramma Water in Balans een plan uitgewerkt 
om wateroverlast zoveel mogelijk te voorko-
men, met name in Meerssen. De eerste fase 
was begin 2021 net gereed met als belangrijk-
ste resultaat zeven grotere regenwaterbuf-
fers en drie nieuwe bassins in Ulestraten en 
Waterval. De buffers waren niet opgewassen 
tegen de zeer extreme bui die op 29 juni viel; 
een record sinds de start van de metingen in 
Beek 75 jaar geleden. Hierdoor spoelde ook 
een deel van de buffer aan de Visweg weg. Ge-
lukkig had dit weinig invloed op de overlast. 
De buffer is binnen 50 uur hersteld.’

Waarmee Meerssen veilig moest zijn?
‘Nou, ons plan voorziet in de extra aanleg van 
bufferopvang met een capaciteit van in totaal 
90.000 kubieke meter water. Met de realisatie 
van fase één zaten we op een kwart daarvan. 
Er moet de komende tijd nog veel gebeuren, 
maar een eerste goede stap is gezet. Dat 
bleek ook twee weken later met de overstro-
mingsramp in Valkenburg, Gulpen en andere 

delen van Meerssen en Zuid-Limburg. Het 
centrum van Meerssen hield toen droge voe-
ten, de buffers deden hun werk. Daar waren 
we op zich heel blij mee.’

Maar niet met de ‘zondvloed’ in Rothem, 
Geulle, Bunde en in een deel van Meerssen?
‘Nee, natuurlijk niet. Wat een ellende. Ik heb 
de verwoestende kracht van het water met ei-
gen ogen gezien. De ellende en de angst bij de 
mensen, de schade, de wanhoop. Vreselijk. Ik 
hoop dit echt nooit meer mee te maken.’

Dat zal iedereen met u eens zijn, maar die 
garantie is er niet?
‘We kunnen dat inderdaad niet garanderen. 
In juli kwamen drie rampen samen. Heel 
veel regen, heel lang achter elkaar, de beken 
die omhoog kwamen en een hoog Maaspeil 
waardoor het water in Zuid-Limburg nergens 
naartoe kon. Waardoor delen van Meerssen 
dus overstroomden. Zoiets komt misschien 
eens in de 500 jaar voor, maar het kan zo nog 
een keer gebeuren. Klimaatverandering is de 
hoofdoorzaak, daar hebben we niet zo snel 
een antwoord op.’

Is het dan lijdzaam afwachten nu? Doet de 
overheid niets?
‘Natuurlijk doen de overheden zo veel als 
mogelijk om de mensen te beschermen, ook 
in Meerssen. Allereerst gaan we samen met 
Rijkswaterstaat, gemeenten en natuurbe-
heerders bekijken in hoeverre we de geplan-
de maatregelen versneld kunnen uitvoeren. 
Plus nog een aanvullend pakket met het vast-
houden van water op landbouwgronden en 
het aanvullend vergroten van de buffercapa-
citeit in het stedelijk gebied. Het overleg met 
Duitsland en België over een gezamenlijke 
aanpak gaan we intensiveren. We kunnen dit 
als waterschap niet alleen. Ook stimuleren we 
inwoners om zichzelf beter te beschermen 
tegen wateroverlast. We proberen aan zoveel 
mogelijk knoppen te draaien. Gelukkig zijn er 
veel inwoners die zichzelf al goed hebben we-
ten te beschermen tegen wateroverlast en is 
de gemeente natuurlijk ook actief in het be-
strijden van wateroverlast.’

Terugkijkend op deze ramp, verwijt u uzelf 
iets?
‘Ik ben ervan overtuigd dat we de laatste jaren 
samen met de gemeente goede plannen ge-
maakt én uitgevoerd hebben. Meerssen heeft 
zelfs de eerste prioriteit gekregen en is daar-
door wellicht erger bespaard gebleven. Waar-
mee ik de ellende niet wil bagatelliseren, want 
het is heel erg voor de slachtoffers. Ik weet 
wel dat we alles op alles zetten om herhaling 
zoveel als mogelijk te voorkomen.’

Meer informatie over plannen, 
regelingen en subsidies op 
www.waterschaplimburg.nl/waterinbalans

Bestuurder Josette Van Wersch van Waterschap Limburg

‘Alles doen om herhaling te voorkomen’
Josette Van Wersch, bestuurder van Waterschap Limburg, hoopte dat Meerssen na de uitbreiding van zeven bestaan-
de en de aanleg van drie nieuwe buffers al een heel eind beschermd zou zijn tegen overstromingen. IJdele hoop: op 
29 juni liep het centrum vol, twee weken later was het raak in Rothem, Meerssen, Geulle en Bunde. Inmiddels is de 
eerste evaluatie afgerond. ‘Bij deze extreme neerslag hadden we dit  echt niet kunnen voorkomen.’
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MEER INFORMATIE
Heeft u naar aanleiding van dit informatiebulletin vragen? 
Mail deze dan aan wateroverlast@meerssen.nl. 
Of bel ons gemeentelijke Klant Contact Centrum, tel. 14 043.

Heeft u behoefte aan een luisterend oor, maatschappelijke bijstand of advies?
Neem dan contact op met Maatschappelijk werk Trajekt: 
tel. 043-7630000 of e-mail meerssen@trajekt.nl 

Meer informatie vindt u ook op 
www.meerssen.nl/wateroverlast
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